
Algemene Beschouwing Soest2002 Begroting 2025 

Het uitvoeren van het coalitieakkoord is voor Soest2002 zeer belangrijk en gelukkig dat geldt 

ook voor onze coalitiegenoten en ondertekenaars van het coalitieakkoord. In de Kadernota 

2025 werd al duidelijk: er komen slechte tijden aan en daar moeten we rekening mee 

houden en dat is door het college ook gedaan. 

Dankzij de algemene reserve die dit college in de afgelopen jaren heeft opgebouwd kunnen 

we veel uit het coalitieakkoord uitvoeren. We blijven investeren in onze maatschappelijke 

opgaven: wonen, energietransitie, sociaal domein en vluchtelingenopvang. Zoals de Raad bij 

de Kadernota heeft aangegeven is de begroting van 2025 sluitend gemaakt. De jaren daarna 

ontstaan er tekorten. Voor deze tekorten heeft het college 6 miljoen gereserveerd, maar 

bezuinigingen  na 2025 zijn niet uit te sluiten helaas. Gelukkig is de verhoging van de OZB 

niet nodig gebleken. Ook aan de wens van de Raad om de vrije ruimte in de algemene 

reserve te benutten is voldaan. 

Een van de speerpunten uit het coalitieakkoord is wonen. Onze fractie is dan ook verheugd 

dat er 20 bestemmingsplannen zijn vastgesteld goed voor 600 woningen. Dit is geen reden 

om nu maar achterover te leunen:   investeren in wonen blijft noodzakelijk., Te veel jongeren 

zitten thuis bij hun ouders en wachten al jaren op een voor hen geschikte en vooral 

betaalbare woning. Vooral voor deze doelgroep valt nog veel te doen. 

De fractie van Soest2002 heeft eind 2023 een motie ingediend waarin het college wordt 

verzocht om met een regeling te komen voor het toestaan van pre- mantelzorgwoningen op 

eigen grond. Wanneer komt het college naar de Raad toe met voorstellen?  Een toenemend 

aantal senioren vinden het een veilig idee om dichtbij hun kinderen te wonen wanneer zij 

hulp nodig hebben. 

De ambities genoemd in de Energietransitie zijn erg ambitieus en onze fractie is erg 

benieuwd welke keuzes het college maakt de komende jaren. 

Dienstverlening is en blijft voor onze inwoners erg belangrijk. De eerstelijns dienstverlening 

lijkt op orde te zijn., maar dit geldt niet voor de tweedelijns dienstverlening. De telefonische 

bereikbaarheid 2e lijn is nu 65% en het streven is 75%, dit is wat onze fractie betreft te laag 

en moet echt naar een hoger niveau. Dienstverlening kun je overigens niet altijd in cijfers 

vastleggen. Ook bij de afhandeling van aanvragen kan onvrede ontstaan: een te lange 

afhandeling, afspraken worden niet altijd nagekomen, er wordt niet ingegaan op verzoeken 

etc.  Er kan altijd iets mislopen maar een goede dienstverlening valt of staat bij een goede 

communicatie naar de aanvrager. Niets laten horen is geen goede dienstverlening en 

ondermijnt het toch al onder druk staande vertrouwen in de overheid. 

Er komt een nieuwe gemeenschappelijk uitvoeringsorganisatie voor het sociaal domein. De 

Raad is hier reeds enkele malen over bijgepraat. De fractie van Soest2002 vindt het van 

cruciaal belang dat de Raad meer controle en daarmee inzicht krijgt over deze nieuwe 

organisatie. Er gaat zeer veel geld naar deze organisatie toe en de Raad moet hier meer bij 

betrokken worden dan tot nu toe. Kan het college met voorstellen komen wanneer deze 

regeling naar de Raad toekomt?. 



In september is de Raad op de hoogte gesteld van de evaluatie Smitsveen. Over de kwaliteit 

van de evaluatie is al veel gesproken. In de rapportage kwam naar voren dat het project Epjo 

is gestopt wegens capaciteitstekort bij de politie. Epjo is een lesprogramma gericht op 

misdaadpreventie. Een van de speerpunten van het Uitvoeringsprogramma is Gerichte 

aanpak drugshandel en productie, met een focus op jonge aanwas. Voorlichting naar 

jongeren is belangrijk, zodat zij de gevolgen doorhebben wanneer zij opdrachten van 

criminelen aannemen. Erg jammer is dan ook te vernemen dat Epjo is gestopt . Kan het 

college dit lesprogramma weer opstarten met een andere deelnemer dan de politie?. 

Wellicht kan het Regionale Informatie- en Expertisecentrum hier nog wat in kan  

ondersteunen. 

Aan de uitvoering van het integraal huisvestingsplan wordt niet getornd. Hierdoor kunnen 

de voorbereidingen en uitvoering van de nieuwbouw van het Griftland college onverminderd 

doorgaan. Vertraging of uitstel zal alleen maar leiden tot meerkosten. Deze vertraging zou 

wel kunnen ontstaan bij de bouw van een eventuele hal voor de Springbokken. Wij hebben 

kennis genomen van alle documenten die het college naar de Raad heeft gestuurd naar 

aanleiding van een ingediende motie. Een sporthal bouwen die alleen gebruikt mag worden 

door 1 sportclub is tegen het beleid wat de Raad heeft vastgesteld. Een sporthal moet 

gebruikt worden door alle sportclubs. Verder ontstaan er teveel financiële risico’s. 

En als we het dan over financiële risico’s hebben, dan hebben we het niet eens over het 

toekomst perspectief van het zwembad. Ambities zijn mooi en noodzakelijk., maar onze 

fractie is, gezien het financieel perspectief, vooral nieuwsgierig naar de scenario’s die we in 

en later stadium krijgen voorgelegd. Welke keuzes gaan we straks als Raad maken?. 

Met betrekking tot het veteranenbeleid sluit de fractie van Soest2002 zich aan bij de vragen 

van BBS. 

Tot slot: de fractie van Soest2002 stemt in met deze begroting en spreekt een dank uit aan 

de ambtenaren die aan deze goed leesbare begroting hebben gewerkt. 

De vragen die wij hebben zijn: 

1. Wanneer komt de regeling betreffende pre-mantelzorgwoningen?. 

2. Telefonische bereikbaarheid 2e lijns naar een hoger niveau dan 75% 

3. Voortzetten van het lesprogramma Epjo. 

4. Meer controle van de Raad bij de nieuwe gemeenschappelijke uitvoeringsorganisatie. 

 

 


